

POTENTIA

THE CENTRE FOR INTERNATIONAL POLICY STUDIES (CIPS) GRADUATE STUDENT JOURNAL
REVUE DES ÉTUDIANT(E)S DIPLÔMÉ(E)S DU CENTRE D'ÉTUDES EN POLITIQUES INTERNATIONALES (CÉPI)





ACKNOWLEDGEMENTS

This journal is the collective effort of graduate students from across the University of Ottawa, many of whom took on multiple roles toward the publication of this edition. Their passion and engagement was a *sine qua non*.

Authors | Auteurs

Fadwa Benmbarek
Renee Black
Jessica Breaugh
Catherine DeJong
Priya Kumar
Stephanie Markovich
Adrian Profitos
Lauren Rutherford
Nicole Waintraub

Executive Board | Comité exécutif

Chantal Descarries
Vargo Edmunds
Katherine Herrán-Magee
Amanda Kristensen
Jonathan LeBlanc
Meghan Spilka O'Keefe
Alejandro Pachon

Copy Editors | Réviseurs

Gabrielle Berard
Amanda Kristensen
Marie-Hélène L'Heureux
Jennifer Mowbray
Papa Samba Ndiaye
Meghan Spilka O'Keefe
Christa Romaldi

Senior Editors | Éditeurs principaux

Carolyn Cornford
Chantal Descarries
Marie-Hélène L'Heureux
Meghan Spilka O'Keefe
Breanna Roycroft
Nicole Waintraub

REMERCIEMENTS

Ce journal est le résultat d'un effort collectif d'étudiants diplômés de différentes disciplines à l'Université d'Ottawa. Plusieurs d'entre eux ont joué de multiples rôles dans le processus de publication de cette édition. Leur passion et leur engagement ont été essentiels au succès du projet.

Editorial Board | Comité éditorial

Gabrielle Berard
Renee Black
Jessica Breaugh
Mary-Rose Brown
Carolyn Cornford
Chantal Descarries
Donna El Hindi
Myriam Hebabi
Priya Kumar
Marie-Hélène L'Heureux
Jennifer Mowbray
Papa Samba Ndiaye
Meghan Spilka O'Keefe
Alejandro Pachon
Nicole Waintraub
Patrick Wilson

Layout | Mise en page:

Lucia Stefanescu

Production Manager | Responsable de la production:

Jonathan LeBlanc

Production Consultant | Consultante à la production:

Darlene Goodwin

Cover Design | Couverture:

Patrick O'Keefe

Editors-in-Chief | Éditeurs-en-chef :

Ian B. Anderson
Kady Seguin



Ian Anderson would like to personally thank Darlene Goodwin, whose experience and advice were essential in guiding this process through every stage. He is also grateful to Kady Seguin, whose partnership in this project is responsible for its every success.

Kady Seguin would like to thank Ian Anderson for his hard work and dedication to showcasing the work of graduate students at the University of Ottawa. It was a pleasure working with such a passionate individual. She would also like to thank all of those involved in the creation of the journal, including the executive board, editorial board, senior editors, copy editors, and Lucia Stefanescu for their excellent work and dedication. Also, a special thanks to Marie-Helene for all her wonderful help with translation.

And finally, those involved with *Potentia* would like to offer a special thanks to the Centre for International Policy Studies for its generous financial contribution. Special thanks to Roland Paris for his valuable guidance and assistance, as well as to Judy Meyer for her support throughout the entire process.

Ian Anderson souhaiterait remercier personnellement Darlene Goodwin, dont l'expérience et les conseils ont été d'une valeur inestimable dans toutes les étapes du processus. Il remercie aussi Kady Seguin, dont le partenariat est au cœur de la réussite du projet.

Kady Seguin souhaiterait remercier Ian Anderson pour son travail et son dévouement à promouvoir le travail des étudiants diplômés à l'Université d'Ottawa. Elle a grandement apprécié travailler avec un individu si passionné. Elle voudrait aussi remercier tous ceux qui ont été impliqués dans la création du journal, incluant le comité exécutif, le comité éditorial, les éditeurs principaux, les réviseurs et Lucia Stefanescu pour leur excellent travail et dévouement. Aussi, un merci spécial à Marie-Hélène pour toute son aide dans la traduction.

Et finalement, tous ceux impliqués dans *Potentia* voudraient offrir un remerciement particulier au Centre d'études en politiques internationales pour sa généreuse contribution financière. Un gros merci à Roland Paris pour la qualité de ses conseils et de son support, ainsi qu'à Judy Meyer pour son support pendant tout le processus.



TABLE OF CONTENTS | TABLES DES MATIÈRES

RECONSIDERING CANADIAN CITIZENSHIP POLICY IN AN ERA OF GLOBALIZATION: DUAL CITIZENS, NON-RESIDENT CANADIANS AND THE COST OF COSMOPOLITANISM.....	1
By Jessica Breaugh, Catherine DeJong and Lauren Rutherford	
WATER AND THE MIDDLE EAST PEACE PROCESS	23
By Nicole Waintraub	
MIGRATION, TRANSFERTS ET DÉVELOPPEMENT: LE CAS DU SÉNÉGAL	37
By Adrian Profitos	
BALANCING STATE SOVEREIGNTY AND HUMAN RIGHTS: ARE THERE EXCEPTIONS IN INTERNATIONAL LAW TO THE IMMUNITY RULES FOR STATE OFFICIALS?	57
By Stephanie Markovich	
MAINSTREAMING RESOLUTION 1325 ON WOMEN, PEACE AND SECURITY – ARE WE THERE YET?	75
By Renee Black	
ENTENTE ENTRE LE CANADA ET LES ÉTATS-UNIS SUR LES PAYS TIERS SÛRS : LES ÉTATS-UNIS SONT-ILS SÛRS POUR LES DEMANDEURS D’ASILE?	91
By Fadwa Benmbarek	
CANADA-US BORDER REALITIES: PRE AND POST 9/11	105
By Priya Kumar	

